

Handschriften / Autographen

Tagebuch von Johann Ernst Geister und Johann Zacharias Kiernander.

**Geister, Johann Ernst
Kiernander, Johann Zacharias**

Cuddalore, 01.01.1743-27.12.1743

22. Mai 1743

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:obv:ha33-1-187692

Children cannot be so well taken care of. We have there-
fore deliberated some time ago in our Conference, if
it might not be better some time or other to dismiss
the Heathenish Schoolmaster, and to have only a Christian
Malabarian School, with this condition that those inha-
bitants, who had a mind for it might continue to send
their children to learn reading, writing &c according to
the country way. However we have resolved not to
proceed hastily for fear of doing a thing, which after-
wards perhaps we might wish to be undone again.
As we shall want Somebody for this purpose, we had
desired the Missionaries at Tranquebar to recommend us
one that has been brought up with them. Accordingly
to day arrived from Tranquebar one Thomas, the Son of
Pastor Diego, whom we design to prepare for some time
and afterwards employ him as a Christian Schoolmaster.
rr. The Lords Supper was administered to four members
of the Portuguese congregation, of whom two received
it for the first time.
rr. One Mandel, the Father of our catechist Ambros
Dyco, and was buried in the English burying ground.